
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr XIV/25 

XIV sesja odbyta w dniu 30 maja 2025 r.  

Obrady rozpoczęto 30 maja 2025 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:02 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 Radnych. 

Obecni: 

1. Grażyna Bieniek 

2. Dariusz Chojnacki 

3. Jowita Dec 

4. Agnieszka Dorawa 

5. Wojciech Elszyn 

6. Anna Filipiak 

7. Beata Kołota 

8. Dawid Konwiński 

9. Maciej Kuligowski 

10. Sebastian Mędlewski 

11. Łukasz Owieśny 

12. Szymon Raczyński 

13. Katarzyna Stamm 

14. Marzanna Szewczyk 

15. Justyna Zielińska 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

XIV sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Porządek obrad XIV sesji RM stanowi – załącznik nr 3.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przedstawienie przez Burmistrza Solca Kujawskiego Raportu o stanie Gminy za 2024 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum zaufania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze    

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2024 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego za 

2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2025 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec      

Kujawski na lata 2025 – 2043. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi na uchwałę Nr XII/58/2025 Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2025 r. w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XII/95/25 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim  

z dnia 21 marca 2025 r. w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Solec Kujawski 

przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani 

Teresie Substyk. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Panu Janowi Bochatowi.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Panu Henrykowi Szwedowskiemu.   

13.Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani 

Dorocie Bucław. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

spółce pod firmą: RFI Śmigiel Sp. z o.o. prowadzącej "JuraPark Solec". 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 



Drużynie 100 Solec Kujawski przy Stanicy Rejonowego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego w Bydgoszczy. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani 

Danucie Adamczyk. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Klubowi Turystów Pieszych PTTK „HORYZONT” w Solcu Kujawskim. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie obrad sesji. 

3. Przedstawienie przez Burmistrza Solca Kujawskiego Raportu o stanie Gminy za 2024 

rok. 

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawił Raport o stanie Gminy za 2024 

r.  

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – poinformował o przystąpieniu do rozpatrzenia 

raportu oraz rozpoczętej debacie. Przypomniał, że udział w debacie biorą radni, Pani 

Burmistrz oraz mieszkańcy gminy. Do udziału w debacie do dnia 29 maja 2025 r. nie zgłosił 

się żaden z mieszkańców, w związku z powyższym zwrócił się do radnych o przystąpienie do 

debaty.  

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – przystępujemy do debaty. 

W. Elszyn – Radny RM  – podziękował za przedstawienie i opracowanie ww. Raportu. 

Zwrócił się z pytaniami dot. m.in. podejmowania działań, aby przeciwdziałać malejącej liczby 

mieszkańców naszej Gminy, bo to podatek od osób fizycznych jest największym procentowo 

składnikiem dochodów naszej Gminy. Dlatego powinno nam zależeć na tym, żeby tych osób 

płacących ten podatek było jak najwięcej.  

A. Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego -  w Raporcie przedstawiono, że także w innym 

gminach miejsko – wiejskich również jest spadek ludności. Wpływ na podatek ma nie ilość, a 

zamożność tych mieszkańców. Nie ma obaw w tym względzie, gdyż mamy na naszym terenie 

znaczące przedsiębiorstwa i podatki z tego tytułu są dosyć zadowalające. Podejmujemy 

działania m.in. poprzez udostępnianie terenów pod zabudowę jednorodzinną i wielorodzinną, 

cały czas poprawiamy jakość życia mieszkańców, która będzie wabikiem żeby się do Solca 

sprowadzić.     



W. Elszyn – Radny RM – odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza przedstawił dane za lata 

2022 - 2023 liczby mieszkańców w poszczególnych gminach ościennych. W większości z nim 

nastąpił wzrost liczby mieszkańców. Widać, że odpływ mieszkańców z dużych miast odbywa 

się do innych gmin aniżeli Solec Kujawski.  

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – powtórzył, że ogólnie następuje odpływ ludzi 

z dużych aglomeracji do mniejszych gmin, a nie konkretnie do Solca Kujawskiego.  

W. Elszyn – Radny RM – podziękował osobom, które przygotowały i pozyskały 

dofinansowanie na inwestycje, które zawarte zostały w Raporcie m.in. na modernizację 

uzdatniania wody, budowę Skyteparku, budowę ul. Wiejskiej. Zapytał czy są takie 

dofinansowania, które zostały pozyskane, jak wygląda kwestia nowych inwestycji, które 

zostały przygotowane w drugiej połowie 2024 r. bo środki w wysokości 5 mln zł były już 

wcześniej procedowane. Jak ten stan Gminy wygląda dla drugiego półrocza.  

A.Chojnacka – Kusz – Dyrektor Wydziału Inwestycji – odpowiemy Radnemu na piśmie.  

W roku bieżącym również występowaliśmy o dofinansowania np. na inwestycję związane  

z budową dróg na Osiedlu Leśnym, remont elewacji Szkoły Muzycznej, jednak nie udało się 

pozyskać tych środków. Staramy się dalej pozyskiwać środki na inwestycje. 

W. Elszyn – Radny RM – zapytał o zawarte w Raporcie dane dot. przeprowadzenie kontroli  

34 palenisk domowych w kontekście przepisów antysmogowych. Mieszkańcy byli 

informowani o zakazach spalania paliw stałych niskiej jakości itd. Jak zatem wygląda wymiana 

pieców bezklasowych w zasobach mieszkaniowych Gminy na przestrzeni 2024 roku ?  

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że na koniec 

2024 r. zostały wymienione 2 kotły w budynkach mieszkalnych należących do zasobów Gminy. 

Jednocześnie mieszkańcy realizują wymianę kotłów we własnym zakresie korzystając  

z programu „Czyste powietrze”. Liczba złożonych wniosków wynosiła ok. 430 na koniec roku. 

Liczba zawartych umów to 370, zrealizowanych przedsięwzięć zostało 226 na kwoty 

wypłaconej dotacji ponad 4.774.565 zł.  

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odniósł się do pytania Radnego informując, 

że koszt remontu mieszkania to średnio ok. od 50.000 zł do 70.000 zł lub więcej,  

a w zasobach Gminy mamy budynki, gdzie należy się zastanowić czy warto takie pieniądze 

wkładać na ich remont czy iść w wybudowanie bloku wielorodzinnego lub jednorodzinnego 

domu z przeznaczeniem na mieszkania socjalne. W tym przypadku należy też pozyskać środki 

z zew. Będziemy o nie zabiegać.               



W. Elszyn – Radny RM – zapytał czy na etapie kształtowania budżetu na 2025 rok wpłynął 

wniosek o zabezpieczenie środków chociażby na przygotowanie dokumentacji na budownictwo 

komunalne ?  

Sam Radny potwierdził, że wpłynął taki wniosek od Klubu Radnych Przyszłość dla Solca. 

Należy o tej kwestii budownictwa komunalnego myśleć.    

Radny dopytał Zastępcę Burmistrza czy dane przez nią przedstawione dot. Czystego 

Powietrza dotyczyły wszystkich wniosków, a nie tych dot. zasobów mieszkaniowych Gminy. 

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – potwierdziła, że dot. 

wszystkich wniosków. Gmina nie może korzystać z Programu Czyste Powietrze.   

W. Elszyn – Radny RM – Czyli Gmina dokonała wymiany 2 pieców, a ile jest zatem takich 

pieców na dzień dzisiejszy ?  

K. Rubaszewska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że ponad 170 

pieców.  

 

Raport o stanie Gminy stanowi – zał. 4 do niniejszego protokołu.    

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum 

zaufania. 

 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – przedstawił projekt uchwały. 

Czy są uwagi do w/w projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag.  

 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum zaufania.  

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu 

uchwały? 

Wyniki głosowania 

ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Szymon 

Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Owieśny. 

 

Uchwała Nr XIV/101/25 RM została podjęta (zał. 5). 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2024 rok. 

 

M. Michalska – Skarbnik Gminy - przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy Solec 

Kujawski za 2024 rok, sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2024 

rok oraz przedstawiła Uchwałę Nr 16/S/2025 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy  w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia 

gminy.  

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – otwieram dyskusję do ww. punktu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych informacji. 

 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Solec 

Kujawski za 2024 rok. 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu 

uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 



Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/102/25 RM została podjęta (zał. 6). 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca 

Kujawskiego za 2024 rok 

 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Solec 

Kujawski za 2024 r. wraz z  wnioskiem K. Rewizyjnej z dnia 05.05.2025 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Solca Kujawskiego absolutorium za 2024 r.  

Radna B. Kołota – Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej - przedstawiła opinię Komisji 

Rewizyjnej z dnia 5 maja 2025 r. o wykonaniu budżetu Gminy Solec Kujawski za 2024 rok. 

Po dokonaniu wnikliwej analizy przedłożonego sprawozdania, Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu za 2024 rok i występuje z wnioskiem  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego (zał. 7). 

 

Radna Beata Kołota – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – przedstawiła Uchwałę Nr 

11/Kr/2025 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

21.05.2025 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej RM w Solcu Kujawskim w 

sprawie absolutorium dla Burmistrza Solca Kujawskiego z wykonania budżetu za 2024 r.  

(zał. 8). 

 

Przewodniczący RM -  Czy są uwagi zapytania do wyżej przedstawionych punktów? 

 

W. Elszyn – Radny RM – zacytował fragment uzasadnienia opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy. Zauważył, że w budżecie na 2024 rok zaplanowane były 

inwestycje, które nie zostały zrealizowane jak przebudowa ul. Robotniczej, budowa ścieżek 

rowerowych, budowa nadbrzeża przeładunkowego, termomodernizacja komunalnych 

budynków mieszkalnych (dokumentacja), odnowienie elewacji budynku Urzędu, 

dofinansowanie zakupu lekkiego samochodu operacyjno – rozpoznawczego dla OSP, 

wykonanie prac konserwatorskich zabytkowego ogrodzenia przy Szkole Muzycznej, 

zagospodarowania terenów przy ul. Robotniczej, zagospodarowanie skweru im. gen. Antoniego 

Hedy Szarego II etap, zagospodarowanie terenów nadwiślańskich, zagospodarowanie terenów 



po byłej Nasycalni II etap, montaż paneli fotowoltaicznych na krytej pływalni, przebudowa 

stadionu głównego przy ul. Sportowej 1. Są to inwestycje ważne z punktu widzenia rozwoju 

naszej Gminy, które wynikają ze Strategii Rozwoju naszej Gminy. Głosując nad udzieleniem 

absolutorium Radny chciałyby mieć pewność, że te ww. inwestycje, które mają służyć 

mieszkańcom zostaną wykonane. Inwestycje, które będą przedmiotem działań Burmistrza 

przez najbliższy rok. 

Zapytał Burmistrza czy jest w stanie złożyć takie zobowiązanie, że to są te inwestycje, które 

będą dla Burmistrza priorytetem.  

 

A. Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedział, że część inwestycji 

wymienionych przez Radnego W. Elszyna została przesunięta na rok bieżący i na część z nich 

są złożone wnioski. Część z tych inwestycji jest już rozpoczętych i są realizowane, niektóre nie 

są realizowane z uwagi na odrzucenie wniosków o ich dofinansowanie. Burmistrz deklaracji 

nie będzie składał bo musi racjonalnie podchodzić do pewnych rzeczy.          

 

W. Elszyn – Radny RM – zapytał, które z inwestycje nie będą realizowane ?  

 

A. Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedział, że budowa nadbrzeża nad 

Wisłą. Gmina złożyła wniosek na zagospodarowanie II etapu terenów po byłej Nasycalni, 

przygotowujemy wniosek pod budowę ścieżek rowerowych, mamy złożony wniosek pod 

zagospodarowanie Skweru im. gen. A. Hedy Szarego, wstrzymany będzie remont elewacji 

budynku UM z uwagi na odrzucenie wniosku o dofinansowanie.  

 

A.Chojnacka – Kusz – Dyrektor Wydziału Inwestycji – odpowiemy dokładnie na piśmie.  

 

D. Chojnacki – Przewodniczącego RM – zwrócił uwagę Radnemu W. Elszynowi, że odbyło 

się wiele wspólnych posiedzeń komisji, dyskusji nad budżetem i wszyscy wiemy na co Gminę 

stać a na co nie stać i składanie przez Burmistrza tego rodzaju zobowiązania jest 

bezsensowne, ponieważ wszystko się wyjaśni jak będą środki na przyszły rok, do jakich 

celów będziemy dążyli.   

 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Solca Kujawskiego za 2024 rok. 

 

 



D. Chojnacki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu 

uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/103/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 9). 

 

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – podziękował za udzielenie absolutorium, 

podziękował za zaangażowanie też pracownikom Urzędu, dyrektorom jednostek 

organizacyjnych.  

  

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – złożył w imieniu Rady Miejskiej gratulacje 

Burmistrzowi Solca Kujawskiemu za wykonanie budżetu za 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2025 rok. 

 

M. Michalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Solec Kujawski na 2025 rok.  

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/104/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 10). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2025 – 2043. 

 

M. Michalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Solec Kujawski na 2025 rok.  

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/105/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 11). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi na uchwałę Nr XII/58/2025 Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2025 r. w sprawie 



stwierdzenia nieważności uchwały Nr XII/95/25 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z 

dnia 21 marca 2025 r. w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Solec 

Kujawski przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego 

oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 

M. Barański – Radca prawny – przedstawił ww. projekt uchwały. 

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

D. Konwiński – Radny RM – zauważył, że udawadnianie kto ma racje nie jest do końca 

słuszne. Czy my jako Rada mamy udowadniać, że Regionalna Izba Obrachunkowa się myli ? 

Uważa, że RIO nie jest taką instytucją, z którą warto iść do sądu. Uzasadnienie do projektu 

uchwały, nad którym dziś Radni będą procedować nie będzie wyczerpujące dla RIO. Złożenie 

skargi do sądu może potrwać nawet do 2 lat możemy nie podejmować i nie procedować 

uchwały w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 

podmiotów oświatowych. Radny uważał, że należałoby odrzucić ten projekt uchwały i zwrócić 

uwagę na to jak inne gminy przygotowują projekty uchwały w tym zakresie, żeby nie 

uszczegóławiać do końca co do nazwy programu, co do danych technicznych i można to zrobić 

w sposób ogólny.  

M. Barański – Radca prawny – przedstawił argumenty i podtrzymał swoje stanowisko w tej 

kwestii.  

W. Elszyn – Radny RM – skoro jest to pierwszy taki przypadek, to należy rozumieć, że nie 

ma ugruntowanego orzecznictwa, które by wskazywało, że stanowisko RIO należy 

kwestionować. 

M. Barański – Radca prawny – wg wiedzy Radcy nie zapadały na tej kanwie żadne inne 

rozstrzygnięcia. 

W. Elszyn – Radny RM – dopytał czy w związku z tym podjęta uchwała nie ma mocy prawnej 

i stosujemy uchwałę poprzednią ?  

M. Barański – Radca prawny – art. 98 ustawy o samorządzie gminnym mówi o tym, że nie 

wywołuje skutków prawnych i stosujemy uchwałę wcześniejszą. 



W. Elszyn – Radny RM – Czy opłaca nam się 2 lata bić się najpierw z WSA, później z NSA 

po to żeby udowodnić, że racja jest po naszej stronie, tym bardziej że jest to taki pierwszy 

przypadek. Jeżeli jest prawo, które nakazuje w tej kwestii to może rzeczywiście warto 

przeanalizować to jak tę uchwałę podjąć, żeby nie czekała na wejście w życie skutków 

prawnych przez dwa kolejne lata z ta niewiadomą czy rzeczywiście czy I czy II instancja 

przychyli się do naszego stanowiska. Czy ktoś pokusił się o to, żeby porozmawiać z osobami, 

które podejmowały tą uchwałę, jakie są ich oczekiwania, bo być może była to kwestia kilku 

słów, które chcieliby żeby w tej uchwale się znalazły. Może jest to kwestia przedyskutowania 

czy rzeczywiście jest to sensowne.  

M. Barański – Radca prawny – odpowiedział, że już na etapie przed uchwałą były skierowane 

wątpliwości ze strony RIO, były przesyłane wyjaśnienia. Stanowisko po dogłębnej analizie nie 

wydaje się uzasadnione.  

B. Kołota – Radna RM – Jak wygląda ścieżka odwoławcza ? Czy Gmina złożyła jakieś 

odwołanie do Regionalnej Izby Obrachunkowej ?   

M. Barański – Radca prawny – odpowiedział, że w kwietniu br. udzielono odpowiedzi na  

wyjaśnienia, po czy odbyło się posiedzeniu kolegium, na którym była podjęta uchwała 

kolegium RIO. Z kolei art. 98 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym stanowi, iż rozstrzygnięcia 

organu nadzorczego dotyczące gminy, w tym rozstrzygnięcia, o których mowa w art. 96 ust. 2 

i art. 97 ust. 1, a także stanowisko zajęte w trybie art. 89, podlegają zaskarżeniu do sądu 

administracyjnego z powodu niezgodności z prawem w terminie 30 dni od dnia ich doręczenia. 

Radca dodał, że skarga na tę uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej została wniesiona 

do sądu.  

B. Kołota – Radna RM – Czyli odwołaliśmy się do RIO od uchylenia naszej uchwały ? 

M. Barański – Radca prawny – termin do wniesienia skargi upływał 27 maja br. i skarga 

została wniesiona do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

Więcej pytań nie złoszono. 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi na 

uchwałę Nr XII/58/2025 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

22 kwietnia 2025 r. w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XII/95/25 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 21 marca 2025 r. w sprawie udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych na terenie 



Gminy Solec Kujawski przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania. 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Anna Filipiak, Maciej 

Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna 

Szewczyk. 

PRZECIW (3) 

Wojciech Elszyn, Dawid Konwiński, Łukasz Owieśny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Beata Kołota, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/106/24 RM została podjęta (zał. 12). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Pani Teresie Substyk. 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani Teresie Substyk.  

 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/107/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 13). 

 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Panu Janowi Bochatowi. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” Panu Janowi Bochatowi.  

 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/108/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 14). 



12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Panu Henrykowi Szwedowskiemu. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” Panu Henrykowi Szwedowskiemu.  

 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/109/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 15). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Pani Dorocie Bucław. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 



zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani Dorocie Bucław. 

 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/110/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 16). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

spółce pod firmą: RFI Śmigiel Sp. z o.o. prowadzącej "JuraPark Solec". 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” spółce pod firmą: RFI Śmigiel Sp. z o.o. prowadzącej 

"JuraPark Solec".  

 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 



Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/111/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 17). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Drużynie 100 Solec Kujawski przy Stanicy Rejonowego Wodnego Ochotniczego 

Pogotowia Ratunkowego w Bydgoszczy. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” Drużynie 100 Solec Kujawski przy Stanicy Rejonowego 

Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego w Bydgoszczy.  

 

D. Konwński – Radny RM – poprosił o wyłączenie z głosowania na ww. punktem z uwagi 

na to, że Radny jest członkiem tej Drużyny 100 Solec Kujawski i nie chce być posądzony o 

stronniczość.    

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz Owieśny, Szymon 

Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska 

NIE GŁOSOWAŁ:  

Dawid Konwiński. 



 

Uchwała Nr XIV/112/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 18). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Pani Danucie Adamczyk. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani Danucie Adamczyk.  

 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/113/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 19). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Klubowi Turystów Pieszych PTTK „HORYZONT” w Solcu Kujawskim. 

 

A.Dorawa – Wiceprzewodnicząca RM – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały ?  



Radni nie wnieśli.  

 

D. Chojnacki - Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za 

zasługi dla Solca Kujawskiego” Klubowi Turystów Pieszych PTTK „HORYZONT” w Solcu 

Kujawskim. 

Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Jowita Dec, Agnieszka Dorawa, Wojciech Elszyn, Anna 

Filipiak, Beata Kołota, Dawid Konwiński, Maciej Kuligowski, Sebastian Mędlewski, Łukasz 

Owieśny, Szymon Raczyński, Katarzyna Stamm, Marzanna Szewczyk, Justyna Zielińska. 

 

Uchwała Nr XIV/114/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 20). 

18. Wolne głosy i wnioski. 

 

W. Elszyn – Radny RM – pogratulował wszystkim osobom, na których wnioski o 

przyznanie medalu zostały w tym roku złożone. Podziękował im za pracę, za czas, za energię 

którą wkładały, wkładają w to, żeby w naszej Gminie żyło się jak najlepiej. 

Podczas zebrania w O. Rudy mieszkańcy zgłaszali wiele kwestii dla nich ważnych, które 

Radny przekaże Burmistrzowi na piśmie. Radnym po sesji przedstawi dokumentację 

fotograficzną miejsca gdzie spotykają się mieszkańcy O. Rudy. Pomieszczenie jest w złym 

stanie, o którym wie również Pan Burmistrz. Lokal ten nie jest w zasobach Gminy, może 

jednak wspólnymi siłami uda nam się pomyśleć w jaki sposób stworzyć mieszkańcom 

miejsce, w którym będą mogli spotykać się w cywilizowanych warunkach, żeby mogli się tam 

integrować.  

Radny dodał, że mimo różnych stanowisk, życzyłby aby współpraca z Burmistrzem była 

oparta na dialogu.  

A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego – odniósł się do zebrań z mieszkańcami osiedli 

i sołectw przypominając, że po to są powołani ich przewodniczący aby spotykać się ze 



swoimi mieszkańcami. Władze samorządowe będą w zebraniach uczestniczyć w miesiącu 

wrześniu br. To na przewodniczących spoczywa to, aby przyjść i przekazać uwagi 

mieszkańców, poza tym na tych zebraniach uchwalane są budżety z ustaleniem na co chcą 

przyznane im środki wydatkować.  Przewodniczący otrzymują też gratyfikację i powinni 

również działać w terenie.  

Burmistrz przypomniał, że przyjmuje mieszkańców w każdy wtorek od godz. 7.30 do 17.00. 

Co do wyremontowania pomieszczenia w O. Rudy, można się wykazać i poszukać sponsora i 

wspomóc w ten sposób. 

Przypomniał, że Radni nie są przeciwnikami Burmistrza, tylko są z nim razem w jednym 

zespole, wybrani przez mieszkańców i musimy współdziałać razem, dlatego robienie retoryki, 

że władze nie interesują się zebraniami nie idzie w parze ze współpracą.  

S. Mędlewski – Radny RM – podziękował za doprowadzenie do użytkowania ścieżki 

rowerowej oraz za postawienie nowych znaków. Zachęcił wszystkich do wzięcia udziału w 

rywalizacji Rowerowej Stolicy Polski w miesiącu czerwcu br. Otwarcie nastąpi 31.05.25 r. o 

godz. 23.45 na Placu Jana Pawła II. Zachęcił Radnych, aby w miesiącu czerwcu częściej 

korzystali z tego środka transportu.  

M. Kuligowski – Radny RM – zwrócił się z wnioskiem o uzupełnienie ubytków w 

nawierzchni (miejsca po ściętych drzewach) w ul. Słowackiego (skrzyżowanie ul. Piastów i 

Bydgoska), dla poprawy bezpieczeństwa.  

 A.Michalak – Burmistrz Solca Kujawskiego –  w okresie międzysesyjnym Burmistrz i 

jego Zastępca brali udział w następujących wydarzeniach i spotkaniach: 

10 maj – Jarmark Świętego Stanisława, 

11 maj – na terenach nadwiślańskich rejsy łodzi flisackich, pokazy sprzętu WOPR, grupy Bizon 

i charytatywna akcja grupy Kobra – przejażdżki kładami 

12 maj – wraz z prezesem ZGK panem Sebastianem Wryczą burmistrz spotkał się  z panią vce 

marszałek Anetą Jędrzejewską  w sprawie  rekultywacji nieczynnego wysypiska przy ulicy 

Toruńskiej, 

13 maj – udział w obchodach Dnia Strażaka PSP w Bydgoszczy, 

Spotkanie zespołu Bezpieczna Gmina 

14 maj – spotkanie Zarządu Związku Miast Nadwiślańskich w Toruniu tematyka zmiany 

personalne w obsłudze biura, zmniejszenie kosztów bieżących, ustalenie terminu Walnego, 



15 maj – spotkanie w Dąbrowie Chełmińskiej zainicjowane przez przewodniczącą Rady 

Miejskiej omówienie wspólnych działań gminy Zławieś Wielka, Dąbrowa Chełmińska i Solec 

Kujawski, 

19 maj – udział w obchodach 100 lecia nominacji  admirała Józefa Unruga na dowódcę floty w 

muzeum w Sielcu ( na zaproszenie pani kustosz Katarzyny Rodziewicz) 

- zastępca burmistrza brała udział w -spotkaniu z urbanistą w sprawie opracowania Planu 

Ogólnego dla Miasta i Gminy Solec Kujawski 

20 maj – udział w obchodach Dnia Sołtysa w Karolewie, 

- zastępca burmistrza brała udział w spotkaniu  Rady Programowej Soleckiego Centrum 

Kultury - omówienie działalności SCK w 2024r. 

21 maj – targi w Nadarzynie na zaproszenie firmy Roszak Chłodnictwo-Klimatyzacja brałem 

udział w targach chłodnictwa jak i też w hali obok magazynów energii, 

23 maj – odsłonięcie pomnika Mariana Frischke w Rojewie ( 16 letni powstaniec 1 Pułku 

Grenadierów Kujawskich w Inowrocławiu) 

27 maj – przesłuchania Młodych Talentów w Soleckim Centrum Kultury, 

28 maj – udział w pikniku rodzinnym organizowanym przez Środowiskowy Dom Samopomocy 

jak co roku spotkanie integracyjne uczestników wraz z opiekunami, 

29.05.2025 – zastępca burmistrza brała udział w  Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników 

KPEC. 

19. Zamknięcie obrad sesji. 

 

D. Chojnacki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, Burmistrzowi  i 

współpracownikom za udział w sesji i zamknął obrady XIV sesji o godz. 16.02. 

 

Dariusz Chojnacki 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 

 


